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FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Fritidsudvalgets møde den ----- —
17. august 2016

Ekstraordinært møde, Mødelokale F6 kl. 16.00

Referat

85 Godkendelse af dagsorden 

Lovgrundlag

Lov om kommunernes styrelse s 8. 

Normalforretningsordenen s 3.

Beslutning

Godkendt.

Fraværende:

Kenneth Jensen (A) og Kristian Moberg (V).

86 Meddelelser

Sagsfremstilling
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Invitation til møde med FO om integrationsstrategi.

Orientering om konstituering af Kultur- og Fritidschef, samt at det forventes at 

stillingen slås op i offentligt opslag inden årets udgang.

Beslutning

Fritidsudvalget inviterer folkeoplysningsudvalget til temadrøftelse om 

integrationsstrategi enten på oktober- eller novembermødet.

Orientering om forpagtning i Slangerup Idræts- og kulturcenter.

Skaterbanen ved Frederikssund Hallen opleves ikke som værende støjende.

Fraværende:

Kenneth Jensen (A) og Kristian Moberg (V).

8z Driftsudgifter til Kultur- oa havnebadet samt øvrige havnebade 

Sagsfremstilling

I budgetaftalen for 2016 blev det besluttet, at Frederikssund Ny Initiativråd (FNI) 

samarbejde med administrationen senest i. august 2016 skal skabe en ekstern 

finansiering, der i samspil med det kommunale anlægsprojekt, kan finansiere et 

havnebadsprojekt i Frederikssund Flavn, som kan igangsættes i 2017.
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FN I, der er hovedansvarlig for fondsarbejdet, har udarbejdet en projektbeskrivelse 

til fondene, som blev behandlet på Fritidsudvalgets møde d. 3. feb. 2016.

På mødet bad udvalget administrationen om at indhente oplysninger om driften 

af eksisterende havnebade til udvalgets orientering. Administrationen har nu 

indhentet oplysningerne. Oplysningerne er samlet i en oversigt, der er vedlagt 

sagen. Der er indhentet oplysninger om:

Alder

Lokalitet

Driftsudgifter (Overhead, lønudgifter, forbrugsudgifter, forsikring mv.) 

Vedligeholdelsesudgifter

FNI har endvidere udarbejdet to forslag til et estimeret budget for deres 

projektforslag Frederikssund Fjordbad - et anbefalet driftsbudget og et minimalt 

driftsbudget. Det har de gjort for at vise muligheden for at tilpasse sæson og 

åbningstider afhængig af budget.

I FNIs anbefalede driftsbudget er indregnet en 5 måneders sæson og en relativ 

lang daglig åbningstid samt 2 livreddere. I det minimale driftsbudget har de 

indregnet en kortere sæson (3. mdr.) og kortere daglig åbningstid samt 1 livredder.

De samlede driftsudgifter til deres anbefalede driftsbudget er estimeret til ca. 

586.000 ler., mens de samlede driftsudgifter er estimeret til ca. 281.000 ler. i deres 

minimale driftsbudget.

De nævner, at der også findes mulighed for yderligere besparelser ved ikke at 

bruge livredder, hvilket er tilfældet i visse andre havnebade i landet, men det vil 

ikke være deres anbefaling.

FNI oplyser, at de har fået deres tal verificeret hos en person, som professionelt 

beskæftiger sig med drift og vedligehold af offentlige anlæg, og de har hertil selv 

lagt en del timer i at præcisere budgetforslagene.

FNIs forslag til driftsbudgetter er også vedlagt sagen.
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Vi har i administrationen ikke det fornødne kendskab til driften af havnebade, der 

gør, at vi kan verificere tallene fra FNI. De tal, vi har indhentet vedr. 

driftsudgifterne til eksisterende havnebade, viser et noget broget billede af 

driftsudgifterne, hvor både brugen af livreddere, åbningstider, materialevalg mv. 

spiller ind på udgiftsniveauet. Tallene spænder fra ca. ioo .ooo ler. til ca. 1.4 mio. ler. 

Tallene skal tages med et vist forbehold.

Økonomi

Der er fra 2017 og frem afsat 124.000 ler. til drift af Kultur- og Havnebadet. De 

resterende driftsudgifter ud over 124.000 ler. skal afholdes inden for 

Fritidsudvalgets eksisterende bevilling.

Indstilling

Konstitueret Kultur- og idrætschef fremsender sagen til orientering for 

Fritidsudvalget.

Beslutning

Orientering taget til efterretning.

Fraværende:

Kenneth Jensen (A) og Kristian Moberg (V).

• Oversigt over driftsudgifter til eksisterende havnebade

• Driftsbudget - anbefalet FNI

• Driftsbudget - skrabet FNI

88 Status på ekstern finansiering til Kultur- og Havnebadet

Sagsfremstilling
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I budgetaftalen for 2016 blev det besluttet, at Frederikssund Ny Initiativråd (FNI) i 

samarbejde med administrationen senest i. august 2016 skal skabe en ekstern 

finansiering, der i samspil med det kommunale anlægsprojekt, kan finansiere et 

havnebadsprojekt i Frederikssund Flavn, som kan igangsættes i 2017. (Benævnt 

Frederikssund Fjordbad)

Samlet set er der afsat 8,23 mio. ler. til etableringen af kultur- og havnebadet - 

6.096 mio. ler. i 2016 og 2.134 mio. kr. i 2017. Der skal tilsvarende findes ca. 8. mio. 

ler. ved ekstern finansiering.

FNI har udarbejdet en projektbeskrivelse til fondene, der efter politisk 

godkendelse, er sendt til udvalgte fonde ud fra en liste, der er koordineret med 

administrationen.

FNI har sammen med fritidsudvalgsformanden holdt møde med A.P. Møller 

fonden om projektet. Der er endnu ikke kommet svar fra fonden.

FNI har endvidere udarbejdet en status på alle fondsansøgningerne, der er vedlagt 

sagsfremstillingen. Det fremgår bl.a. af statussen, hvilke fonde der er søgt, hvad 

status er på ansøgningen, samt om der har været dialog med den pågældende 

fond.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkninger, da der ikke er bevillingsmæssige 

konsekvenser.

Indstilling

Konstitueret Kultur- og idrætschef indstiller, at:

1. Fritidsudvalget oversender FNI's statuspapir til budgetdrøftelserne i forbindelse med vedtagelsen 

af budget 2017

Beslutning
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Godkendt.

Fraværende:

Kenneth Jensen (A) og Kristian Moberg (V).

• 2-8-16 status på fiordbadet til Kultur- oo Fritidsudvalget (version i) erik.pdf 

8q Kulturprisen 2016

Lovgrundlag

Kriterier for Kulturpuljen.

Sagsfremstilling

Fritidsudvalget skal vælge modtageren af Kulturprisen 2016.

På mødet den 17. august får Fritidsudvalget uddelt indstillinger til Kulturprisen 

2016. Fritidsudvalget bedes træffe en afgørelse om tre nominerede -  og heraf en 

vinder.

Alle tre fejres ved en begivenhed den 28. september, kl. 17-18 i Langes Magasin.

Vinderen afårets Kulturpris modtager 15.000 ler. og får navn/forening graveret på 

en plade, der svejses på en brosten foran Langes Magasin.

Prisen blev første gang uddelt i 2001, siden 2010 har følgende modtaget prisen: 

- 2010, Jørgen Wagner -  Frederikssund Børnefilmklub.
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- 2on, Jørgen Christensen -  Snake City Jazzfestival.

- 2012, Niels Elberling -  Vikingebopladsen.

- 2013, Per Gottlieb -  JAS.

- 2014, Grethe Olsen -  Kulturpersonlighed.

- 2015, Søren Sandberg - Hornsrock Musikfestival.

Der er afsat 25.000 ler. til Kulturprisen i Kulturpuljen.

Liste med indstillede kandidater medbringes til mødet.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning, da sagen ikke har bevillingsmæssige 

konsekvenser.

Indstilling

Konst. Kultur- og idrætschef indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Tre indstillede kandidater nomineres.

2. Der udpeges en vinder blandt de tre.

Beslutning

Udsat til ekstraordinært møde den 24. august 2016.

Fraværende:
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Kenneth Jensen (A) og Kristian Moberg (V).

* Kriterier for tildeling af kulturprisen i Frederikssund Kommune 

qo Budget 2017 - Handlinaskataloa

Sagsfremstilling

På mødet den 27. januar 2016 vedtog Byrådet rammerne og tidsplanen for 

arbejdet med budget 2017.

Jævnfør tidsplanen for budgetarbejdet skal forslag til budget 2017 drøftes i 

fagudvalgene på møderne i august.

Der har siden januar været arbejdet på at beskrive og kvalificere forslag til 

effektiviseringer i et samlet Handlingskatalog.

Forslagene i Handlingskataloget blev præsenteret for byrådet og Hoved-MED på 

temamødet d. 22. juni.

Materialet er omfattende og der vil være mulighed for at stille afklarende 

spørgsmål til forslagene indenfor eget område på mødet.

Handlingskataloget indeholder forslag for i alt 102 mio. ler. Der skal indarbejdes 

effektiviseringer for 70 mio. ler. for at sikre en fortsat sund økonomi i balance.

Forslagene i Handlingskataloget vil indgå i byrådets drøftelser om budget 2017 på 

budgetseminaret den 25. og den 26. august.

Økonomi

Sagen har vidtgående konsekvenser, idet rammerne for budgetlægningen 2017- 

2020 fastlægges.

Indstilling

Direktionen indstiller til Fritidsudvalget, at:



Side 9

1. Fritidsudvalget drøfter forslagene indenfor eget område.

Beslutning

Drøftet.

Fraværende:

Kenneth Jensen (A) og Kristian Moberg (V).

Frederikssund Kunstforening søger om tilskud til udstilling med Gitte Kath

Lovgrundlag

Kriterier for Kulturpuljen.

Sagsfremstilling

Frederikssund Kunstforening søger om tilskud på 14.500 ler. til en udstilling med 

Gitte Kath, som er en af de få kvindelige plakatkunstnere i verden.

Udstillingen foregår fra 11.-25. september 2016 i Langes Magasin.

Gitte Kath har i foråret haft en jubilæumsudstilling i Den Gamle By i Århus. 

Udstillingen består af 110 plakater, som viser et bredt udsnit af hendes produktion 

fra i97o'erne til 2015.

Frederikssund Kunstforening har fået mulighed for at vise et udsnit af denne 

udstilling i Frederikssund.
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Tilskuddet dækker udgifter til:

• Udlån af udstilling kr. 500,- til Plakatmuseet, Den Gamle By

• Kørsel til arkiv for opbevaring til september kr. 2.000,-

• Kørsel tur/retur Århus af værker ca. 10.000,-

• Transport af kunstner fra Christiansfelt/Sønderjylland kr. 1.000,-

• Musik til fernisering kr. 1.000,- med et helt specielt band fra Hundested

Sammenlagt søges om tilskud på 14.500 kr.

Frederikssund Kunstforening dækker selv udgifter til fernisering og optryk af 

plakater i forbindelse med udstillingen.

Administrationen ønsker en politisk vurdering af sagen, da der ikke er en fast 

praksis for at yde tilskud til transport af kunstner og musik ved fernisering.

Økonomi

Økonomi: Evt. tilskud skal finansieres inden for Fritidsudvalgets nuværende 

bevilling.

Indstilling

Konstitueret Kultur- og idrætschef indstiller til Fritidsudvalget, at:

i. Sagen drøftes og der træffes beslutning.

Beslutning

Det blev stillet til forslag, at der bevilges støtte med 10.500 kr.
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For stemte:

Morten Skovgaard (V), Anne-Lise Kuhre (A), Tom Lysgaard (E) og Jesper 

Wittenburg (A).

Imod stemte:

Lars Thelander Bostrøm (O).

Forslag vedtaget.

Fraværende:

Kenneth Jensen (A) og Kristian Moberg (V).

• VS: Form submit: kulturpulien

• Søgning af midler til dækning af kunst Udstilling med Gitte Kath vers 2

Q2 Støttepulien til initiativer i landsbyer og lokalområder Kyndby Bylaug 
ansøgning om tilskud til indkøb af et bootræ

Lovgrundlag

Retningslinjer for støttepuljen til initiativer i landsbyer og lokalområder.

Sagsfremstilling

Kyndby Bylaug søger om n.ioo ler. til indkøb af et bogtræ. Et bogtræ består af 2 

egetræsstammer, med 6 hylder i hver. Heri skal byens beboere på tværs af alder 

bytte bøger, eller mødes for at læse historier sammen eller hver for sig, evt. i 

bybilledet.
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Bestyrelsen i Kyndby Bylaug arbejder meget med at få gjort Kyndby til en levende 

by, hvor folk igen vil komme hinanden ved. Der er et ønsker om at samle unge og 

gamle, og få det gode naboskab og fællesskab tilbage. I den forbindelse ønsker 

Kyndby Bylaug at få opstillet et bogtræ på Gadekærsgrunden som er det faste 

samlingspunkt i byen. Der er indhentet et tilbud fra Svanholm Leg og Landskab 

som lyder på 8.800 ler. + moms med levering. Dertil kommer, at bestyrelsen selv 

støber og fastmonterer.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning, da sagen ikke har bevillingsmæssige 

konsekvenser.

Indstilling

Konstitueret Kultur- og idrætschef indstiller til Fritidsudvalget, at:

i. Sagen drøftes, og der træffes beslutning.

Beslutning

Der bevilges n.ioo ler.

Fraværende:

Kenneth Jensen (A) og Kristian Moberg (V).

• Bootræ 2

• Bootræ 1

• Regnskab Kyndby Bylaug 2on;.docx 

23 Vedtægtsændring ROMU

Sagsfremstilling
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ROMU har på sit bestyrelsesmøde den n. april 2016 vedtaget at ændre 

bestyrelsens sammensætning. Ændringerne tager sigte på at optimere 

bestyrelsens samlede kompetencer i forhold til fremtidig drift, at styrke relationen 

til centrale samarbejdspartnere og at tilpasse bestyrelsens medlemsantal til den 

nye koncernstruktur.

For Frederikssund Kommune betyder de nye vedtægtsændringer at antallet af 

bestyrelsesmedlemmer udpeget af Frederikssund Kommune ændret fra 3 til 2 

medlemmer. Flerudover udvides bestyrelsen med i medlem udpeget af Roskilde 

Universitet, i medlem med indsigt i kommerciel virksomhedsdrift og i medlem 

med indsigt og netværk i fonds- og sponsorarbejde.

Vedtægtsændringen er enstemmigt tiltrådt af ROMUs bestyrelse og træder i 

kræft pr l.i. 2018.

ROMUs bestyrelse beder de tre dækningskommuner om kommentarer til 

vedtægtsændringen. Kommunernes kommentarer/forslag vil blive behandlet på 

et bestyrelsesmøde, der tidligst falder i september d.å..

Økonomi

Økonomi har ikke yderligere bemærkninger, da der ikke er bevillingsmæssige 

konsekvenser.

Indstilling

Konstitueret Kultur- og idrætschef indstiller, at:

1. Frederikssund Kommune bakker op om den foreslåede vedtægtsændring.
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Beslutning

Udsat til næste ordinære møde.

Fraværende:

Kenneth Jensen (A) og Kristian Moberg (V).

• 2o i6 -oc;-27-Bilaa la- Uddrag af ROMUs vedtaeater af 10-06-201^; med 

aendrinaer.pdf

• 2o i6 -oc;-27-Bilaa lb- Uddrag af ROMUs vedtaeater af 10-06-201^; med 

aendrinaer.pdf

• 2o i6 -oc;-27-Bilaa 2-ROMUs bestvrelse.pdf

qa  Undersøgelse af konstruktionen baa Eiendomsfonden Hammeraården 

Sagsfremstilling

I forbindelse med at Friluftsforeningen i efteråret 2015 fremsendte ansøgning til 

Landsbypuljen om tilskud til at opføre en undervisningspavillon på 

Ejendomsfonden Hammergårdens arealer har Kultur- og fritidssekretariatet 

gennemført en kortlægning af konstruktionen bag dels Ejendomsfonden 

Hammergården, men også omkring Friluftsforeningen Hammergården. I 

forbindelse med denne undersøgelse har det været nødvendigt at bede 

Advokatfirmaet Horten om hjælp til en juridisk vurdering af konstruktionen bag 

Hammergården. Hortens notat og en kortfattet sammenfatning er vedlagt sagen 

som bilag.

Hovedkonklusionen på undersøgelsen er, at:
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"Den nuværende organisering af Hammergården fremstår uhensigtsmæssig, da 

Fonden reelt er et organisatorisk mellemled uden særskilte opgaver. Det er vores 

anbefaling, at kommunen tager stilling til, hvilken rolle kommunen ønsker, at 

Fonden skal have i forbindelse med den fremtidige organisering af 

Hammergården, og at kommunen afventer med at tage stilling til 

Friluftsforeningens ansøgning om 250.000 ler. til en ny pavillon, indtil der er 

klarhed over Hammergårdens fremtidige organisering."

Notatet fra Horten opstiller 3 mulige fremtidsscenarier:

Model i - Hammergården forankres i kommunen. 

Model 2 - Hammergården udloddes til en anden aktør. 

Model 3 - Fonden sælger Hammergården.

Horten anbefaler, at der -  hvis kommunen ønsker, at Fondens bestyrelse skal gå 

videre med en ny organisering -  tages kontakt til Civilstyrelsen for at drøfte 

udsigterne til at opnå tilladelse til at opløse Fonden (evt. sælge Hammergården).

Fortsat sagsbehandling - Fritidsudvalget 17. august 2016

Kultur- og Fritidssekretariatet har på baggrund af Fritidsudvalgets beslutning den 

8. juni 2016 været i kontakt med Civilstyrelsen for at drøfte muligheder i forhold til 

opløsning af fonden.

Civilstyrelsen oplyser, at de udelukkende behandler ansøgninger om at opløse 

fonde og at de ikke lave vurderinger om muligheder for at få sådanne ansøgninger 

igennem. Hvis Frederikssund Kommune ønsker at få opløst fonden skal der derfor
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rettes henvendelse til Civilstyrelsen i form afen ansøgning bilagt en begrundelse 

for at fonden har udtjent sit formål. Behandlingstiden for en sådan ansøgning 

angives til at være mellem 4-6 måneder.

Fritidsudvalget besluttede på møde den 8. juni at der ud over scenarierne med 

opløsning af fonden skulle undersøges en 4. model, hvor ejendomsfonden får en 

hensigtsmæssig rolle og konstruktion. Civilstyrelsens svar - hvor yderligere skridt 

forhold til at opløse fonden er definitive) gør det umuligt at undersøge nærmere i 

forhold til de 3 modeller samtidig med at der arbejdes videre med en model 4. På 

den baggrund skal Kultur- og Fritidssekretariatet bede Fritidsudvalget om at 

drøfte sagen på ny og træffe et vejvalg i forhold til hvordan udvalget ønsker den 

fremadrettede konstruktion omkring Flammergården.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning.

Indstilling

Indstilling 17. august 2016, plet. 94:

Konstitueret Kultur- og idrætschef indstiller til Fritidsudvalget, at: 

1. Udvalget drøfter sagen og træffer en afgørelse.

Indstilling 8. juni 2016, plet. 84:

Kultur-, idræts og dagtilbudschefen indstiller til Fritidsudvalget, at:
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1. Ansøgningen fra Friluftsforeningen om en undervisnings- og mødepavillon afvises med 

begrundelse i nødvendigheden af først at få klarhed over Hammergårdens fremtidige 

organisering.

2. Notatet og sammenfatningen fra Horten drøftes, og der træffes afgørelse om at undersøge 

mulighederne for en fremtidig organisering af Hammergården ud fra de 3 opstillede modeller.

3. Administrationen bemyndiges til at tage kontakt til Civilstyrelsen for at få belyst kommunens 

muligheder i forbindelse med en opløsning af fonden eller alternativt i forbindelse med et frasalg 

af ejendommen.

4. Administrationen før sommerferien afholder et møde med Ejendomsfonden Hammergården og 

Friluftsforeningen Hammergården for at gennemgå notatet og de mulige udfald.

5. Kultur- og fritidssekretariatet på Fritidsudvalgets møde den 7. september 2016 fremlægger en 

beslutningssag med indstilling til Økonomiudvalget og Byrådet med tilbagemeldingerne fra 

drøftelserne med Civilstyrelsen.

Historik

Fritidsudvalget, 8. juni 2016, plet. 84:

Godkendt, idet udvalget ønsker, at:

• der undersøges en 4. model, der sigter på at give Ejendomsfonden en hensigtsmæssig rolle og 

konstruktion

• at de af Byrådet udpegede bestyrelsesmedlemmer viderebringer informationerne til bestyrelsen og 

Friluftsforeningen

• at ansøgningen om tilskud til en møde- og undervisningspavillon afvises med begrundelse i Horten 

notatets konklusioner, idet udvalget ikke har forholdt sig til det principielle i at give tilskud til en 

møde- og undervisningspavillon.

Fraværende:

Tom Lysgaard (E) og Lars Thelander Bostrøm (O).

Beslutning

Udvalget beder administrationen afholde møde med Ejendomsfonden 

Hammergården for at afklare det fremadrettede samarbejde. Udvalget ønsker, at 

et af deres planlagte møder i 2017 afholdes på Hammergården.
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Fraværende:

Kenneth Jensen (A) og Kristian Moberg (V).

• Notat af e;. juni 2016 om Hammemårdens omaniserinQ.pdf

• Bilag 1 - Sammenfatning af notat om Hammemårdens oroaniserinQ.pdf

• Ansøgning om undervisninos.pdf

as Ansøgning Idrætsfacilitetspulien - lordbundsundersøgelser lunior 
seilsportscenter

Sagsfremstilling

Byrådet har i overslagsårene for budgettet afsat 5.558 mio. ler. til etablering af et 

ungdomssøsportscenter.

Juniorsejlcenteret, der er et samarbejde mellem Frederikssund og Marbæk 

sejlsportsklubber, er initiativtagere på projektet. De har udpejet en placering af 

ungdomssøsportscenteret, som de forskellige organiserede brugere af 

Frederikssund Lystbådehavn finder bedst egnet. Denne placering er i det 

nordvestlige hjørne af Frederikssund Lystbådehavn. I det område hvor 

juniorsejlsportsaktiviteterne er i dag.

Store arealer på Kalvøen er oprindeligt gammelt landfyld. Derfor er der usikkerhed 

om undergrunden og mulighederne for at bygge på denne placering.

Administrationen vurderer, at det vil være fordelagtigt at afklare 

jordbundsforholdene inden arbejderne med planlægning af lokalplan, 

miljøtilladelser og andre forudsætninger sættes i gang.

Der er ikke afsat anlægsmidler til ungdomssøsportscenteret i 2016. Derfor 

anbefaler administrationen af en geoteknisk undersøgelse af forholdende 

finansieres af Idrætsfacilitetspuljen.

Ansøgning er sendt til Frederikssund Idrætsråd for bemærkninger. Ved udsendelse 

af dagsorden har administrationen endnu ikke modtaget bemærkninger fra 

idræts råd et.
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Vedlagt i bilag er indhentet tilbud på undersøgelsen på 35.000 ler.

Økonomi

Der er afsat 2,121 mio. ler. i Budget 2016 til Idrætsfacilitetspuljen, hvoraf 1,500 mio. 

ler. endnu ikke er disponeret til konkrete projekter. Der kan således anvendes 

35.000 ler. af puljen til geotekniske undersøgelser.

Indstilling

Konstitueret Kultur- og idrætschef indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Der bevilliges 35.000 kr. fra idrætsfacilitetspuljen til geotekniske undersøgelser.

Beslutning

Godkendt.

Fraværende:

Kenneth Jensen (A) og Kristian Moberg (V).

• tilbud på jordbundsundersøgelse 

q6 Idrætsbv fase i

Sagsfremstilling

Oplæg om idrætsbyens fase i præsenteres og drøftes på det temamøde der er 

planlagt sammen med Byrådet den 17. august. Fritidsudvalget afholder 

ekstraordinære møde den 24. august, hvor vil der vil blive fremsendt sag og
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indstilling til endeligt scenarie vedr. indhold i svømmehal samt omfanget af 

udearealer i fase 1.1 sagen beskrives de forskellige scenarier samt de input, der er 

kommet undervejs i processen.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling

Direktøren for Opvækst, Uddannelse og Kultur indstiller til Fritidsudvalget at:

i. Sagen drøftes på det ekstraordinære møde den 24. august 2016.

Beslutning

Godkendt.

Fraværende:

Kenneth Jensen (A) og Kristian Moberg (V).

S U  Reviderede kriterier for Idrætsfacilitetspulien 

Lovgrundlag

Kriterier for idrætsfacilitetspuljen 2016

Sagsfremstilling

Kultur og Fritid har vurderet, at kriterierne for idrætsfacilitetspuljen skal revideres, 

for at sikre puljens formål og hensigter efterleves.
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Puljen har til formål at forny og vedligeholde faciliteter til idræt i Frederikssund 

Kommune med henblik på at skabe bedre rammer for både den organiseret og 

selvorganiseret idræt.

Som bilag er kultur og fritidssekretariatets forslag til reviderede kriterier for 

Idrætsfacilitetspuljen.

Økonomi

Der er i Budget 2016-2019 årligt afsat 2,176 mio. ler. til idrætsfacilitetspuljen.

Indstilling

Konstitueret Kultur- og idrætschef indstiller til Fritidsudvalget, at:

i. De reviderede kriterier for Idrætsfacilitetspuljen vedtages.

Beslutning

Sagen sendes i høring i idrætsrådet.

Fraværende:

Kenneth Jensen (A) og Kristian Moberg (V).

• Reviderede kriterier for Idrætsfacilitetspulien

q8 Undersøgelse af konstruktionen baa Elværket
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Sagsfremstilling

På Fritidsudvalgsmødet den 19. august 2015 besluttede Fritidsudvalget, på 

baggrund afen ansøgning om dækning af udgifter til nyt tag, at bede Elværkets 

bestyrelse om en redegørelse for drift og økonomi set i sammenhæng med 

oprindelig bevilling til brug for en samlet politisk drøftelse af den samlede 

konstruktion.

Direktøren og Kultur- og fritidssekretariatet har i den mellemliggende periode 

afholdt to møder med Elværksforeningens bestyrelse, og på baggrund af dette har 

Elværksforeningens bestyrelse fremsendt vedhæftede beskrivelse og forslag til ny 

driftsaftale/overenskomst mellem Elværksforeningens bestyrelse og 

Frederikssund Kommune. På baggrund af det fremsendte forslag har Kultur- og 

fritidssekretariatet stillet uddybende spørgsmål, som ligeledes er besvaret og 

vedhæftet sagen.

Fortsat sagsbehandling - Fritidsudvalgets møde 17. august 2016:

Kultur- og Fritidssekretariatet har den 8. juli 2016 modtaget en mail fra 

bestyrelsesformanden i Elværkets bestyrelse (vedlagt sagen). Af mailen fremgår 

det at Elværkets bestyrelse har brug for en præcisering af den beslutning som 

Fritidsudvalget traf på møde den 8. juni 2016 før end bestyrelsen kan give svar på 

Fritidsudvalgets spørgsmål.

Økonomi

Økonomi har ingen bemærkning, idet det forudsættes, at økonomien vedr. 

Kulturhuset Elværket er uændret.
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Indstilling

Indstilling til Fritidsudvalgets møde 17. august 2016:

Konstitueret Kultur- og idrætschef indstiller til Fritidsudvalget, at:

1. Fritidsudvalget drøfter henvendelsen fra Elværkets bestyrelse og fremkommer med en 

præcisering.

Indstilling 8. juni 2016, plet. 8i:

Kultur-, idræts- og dagtilbudschefen indstiller, at Fritidsudvalget overfor 

Økonomiudvalget anbefaler, at:

1. Fritidsudvalget drøfter sagen.

2. Fritidsudvalget fastsætter en videre proces for afklaring af Elværkets organisatoriske setup. 

Historik

Fritidsudvalget, 8. juni 2016, plet. 8i:

Udvalget fandt, at Kenneth Jensen (A) er inhabil.

Udvalget er principielt imod, at frivillige foreninger skal betale kontingent til 

anden frivillig forening for at få adgang til kommunale lokaler.

Udvalget ønsker til drøftelse på august mødet beskrevet 3 modeller for en 

fremtidig organisering med tilknyttet økonomiske betragtninger.

Udvalget er af den opfattelse, at al drift og vedligeholdelse af bygningen skal 

kunne afholdes indenfor rammen på 1.3 mio. ler. årligt.
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Model i: Som Elværksforeningens bestyrelse foreslår den fremtidige organisering 

dog med tilpasset personaleforbrug, så der månedligt afsættes et tilstrækkeligt 

beløb til bygningsvedligehold, samt at kontingent for lån af lokaler udgår som en 

del af finansieringen af foreningen Elværket.

Model 2: Kulturhuset Rejsestalden overtager driften af Elværket. Der afsættes et 

fast årlig beløb til bygningsvedligeholdelse, som tilføres Afdelingen for 

Kommunale bygninger. Rengøringsopgaven overgår til det fælles kommunale 

udbud, der afsættes en timerest til øget administration i Rejsestalden mod, at 

Rejsestalden forpligtiges til at afholde et antal kulturarrangementer årligt, 

bookinger foregår fremadrettet via kommunens bookingsystem, og adgangen 

gøres gratis. Der nedsættes et brugerråd, som det eksempelvis er kendt i 

kommunens øvrige foreningshuse. Brugerne af huset skal selv sørge for at stille 

borde og stole op. Til dette scenarie ønskes beskrevet en budgetreduktion.

Model 3: Kultur- og fritidssekretariatet overtager driften. Der afsættes et fast 

årligt beløb til bygningsvedligeholdelse, som tilføres Afdelingen for kommunale 

bygninger. Rengøringsopgaven overgår til det fælles kommunale udbud. 

Bookinger foregår fremadrettet via kommunens bookingsystem, og adgangen 

gøres gratis. Brugerne af huset skal selv sørge for at stille borde og stole op. Der 

nedsættes et brugerråd, som det eksempelvis er kendt i kommunens øvrige 

foreningshuse. Til dette scenarie ønskes beskrevet en budgetreduktion.

Fraværende:

Kenneth Jensen (A), Kristian Moberg (V) og Jesper Wittenburg (A).

Beslutning

Udvalget beslutter, at der etableres et møde mellem Elværket, administrationen, 

Fritidsudvalgets formand og næstformand.

Fraværende:

Kenneth Jensen (A) og Kristian Moberg (V).
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• Tanker om ny driftsaftale 2016 til forvaltninQ.pdf

• Svar pa° fem spørnsma0! fra Kultur- oq fritidssekretariatet mai 2Pi6.pdf

• Henvendelse fra bestyrelsen efter beslutning i Fritidsudvalget


